
 

        

        

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde 
- Bilag sendes kun til bestyrelsen. 

 

 
Dato/tid/Sted: 15.03.22 - afholdes i personalerummet - 18.30-21.00 

 

Deltagere: 

 

Anette Frank (skoleleder) 

Ditte Damkier (formand) 

Annet Rosendal Holdesen Vind (næstformand) 

Thomas Maltha Grønborg(sekretær) 

Jonas Daugaard Kyndesen 

Min Wu 

Katja Hansen 

Bo Biller Kristensen 

Hafdis Jona Cassaro Össurardóttir 

Jesper Wulff (medarbejderrepræsentant) 

Marianne Haugaard Christensen (medarbejderrepræsentant) 

Marie Juel Christoffersen (elevrådsrepræsentant) 

Victoria Biller Kristensen (elevrådsrepræsentant) 

 

Fraværende: 

Jonas og Hafdis 

 

HUSK evt. afbud til Ditte Damkier. 

 

 

 

Nyt fra elevrådet 

 

Der er købt forskellige typer redskaber til udeaktiviteter herunder bolde i flere forskellige afskygninger. 

Et udlånssystem er under udarbejdelse. Danske skoleelever kommer på besøg med foredrag om 

eksamen. Planlægning af sidste skoledag er i gang.  

 

 

 

 

 

Nyt fra formanden 

 

-  

 

 

 

Nyt fra medarbejderrepræsentant 

 

- 

 

 

Information ved skoleleder Anette Frank 

 



 

- Skolen har fået en ny kontaktpolitiker, Pernille Holm, der er valgt ind for SF i 4 år. Pernille er med i 

opstarten af mødet og fortæller om funktionen som kontaktpolitiker. Pernille siger, at intet er for 

stort eller for småt – man kan spørge om alt. Det kan virke begge veje – Pernille kan kontakte os, 

men mest af alt kan vi kontakte hende. Vi kan både invitere Pernille til møde eller vi kan ringe eller 

skrive spørgsmål ind til hende. Vi aftaler fra gang til gang, hvordan vi retter kontakt, så vi ikke alle 

kontakter på kryds og tværs. 

  

- Hafdis træder ud af bestyrelsen, da hun ikke længere har børn på skole. Ved valget til foråret er 

det vigtigt at vi får en ny repræsentant fra Orange.  

 

 

- Vi får 53 nye skolestartere til sommer og dermed to klasser. De nye 0. klasser starter 8. august.  

 

- Skoledagene er stort set tilbage til tiden før Corona.  

 

- Vi er i gang med kursus for personale i Orange fløj om PDA-profiler (kravafvisende). Meningen er 

at finde vejen til læring, selvom man er kravafvisende. 

 

 

- Vi er i gang med skoleårets planlægning og som nævnt på mødet i januar, så er det vigtigt for 

skolen og økonomien at vi får tilbagemeldinger fra forældre, hvis ikke de tænker at deres børn skal 

gå på Hovedgård skole næste år. Vi er glade for at vi næste år får 15 elever fra Søvind og kun to 

elever på mellemtrinnet forlader skolen. 

 

- I august havde vi en trivselsdag for alle elever, som DGI stod for. Det var en stor succes og derfor 

har vi besluttet at gentage succes og lade DGI arrangere vores årlige bevægelsesdag i maj. 

 

 

- Elevfesten for Rød fløj, der blev udsat pga. Corona, er nu under planlægning og afholdes i april. 

 

- PT kommer der familier fra Ukraine til Horsens, vi kender ikke omfanget, men hvis der kommer 

børn til Hovedgård, kan betyde at vi skal have enten modtageklasser eller enkeltintegrerede elever 

på skolen. 

 

 

- Eksamen: Der er et mindre antal eksamener end normalt, dette skyldes Corona. Sidste skoledag 

for 9. årgang er onsdag 22/6 på Platform K og er alkoholfri. Translokationen kommer til at ligge 

torsdag 23/6. Tiden i perioden under, op til og efter eksamen har indflydelse på elevernes samlede 

evaluering til sidst på året.  

 

 

 

Til drøftelse 

- Ordensregler skal justeres – nyt forslag er til drøftelse/godkendelse(bilag) 

Tak til elevrådet for input. Vi skal kunne sanktionere ift. reglerne, så det skal kunne ses i ordlyden. 

Regler blev drøftet og godkendt og er tilgængelige på skolens hjemmeside. 

 

 

- Skolehjemsamarbejdet skal revideres – herunder måske form/indhold. En kort drøftelse af 

hvad der er vigtigt i samarbejdet set fra et forældre-  og elevperspektiv. Skal behandles i 

personalegruppen i foråret og på skolebestyrelsesmøde igen i juni.  

 

 

 

Bestyrelsen udtrykker at det er vigtigt for forældrene, at skolen/personalet fortsat er tilgængelige 

og til at få fat i – det betyder mest. Der er tilfredshed med behovssamtalerne – første samtale 



 

ligger altid i efteråret. Vi har lært meget af corona-perioden og tager også ting med derfra. 

Bestyrelsen afventer yderligt til der har været drøftelse i personalegruppen. 

 

- Kost og måltider drøftes, da skolen er udfordret af at flere elever medbringer slik, kage, sodavand 

mm.  Problematikken er ikke madpakkerne, men det der købes i Brugsen/Fakta i løbet af dagen/ 

på vej til skole. 

Vi er enige om at vi strammer formuleringen i kostpolitikken og informerer forældre og elever. 

Slik, sodavand vil fremover blive inddraget, hvis det medbringes. Kostpolitikken er tilgængelig på 

skolens hjemmeside. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Til information/drøftelse og evt. beslutning 

- Skoleårets planlægning, herunder: 

- Fagfordeling. Vi har truffet beslutningerne og fagfordeling – bestyrelsen erklærer sig tilfredse og 

ønsker ikke at se yderligere. Der spørges konkret til idrætsundervisningen og opdeling af de tre 

lektioner i udskolingen, hvilket AF forklarer.  

Næste skoleåer er der to skemaperioder i både almen og Orange.  

-  §16.b og D. Skolen ønsker fortsat konvertering af timer for at forkorte skoledagen. Bestyrelsen 

bakker op.  

- Næste år er vi to sporet fra 0.-6. årgang og 3 sporet i udskolingen. I Orange har vi cirka 85 elever.  

- indsatser for skoleåret. Næste år er skolen med i to projekter med personalet: AP-Møller projektet 

henvender sig til dansklærere om varieret undervisning, og Stærkere Naturfaglige fællesskaber til 

naturfagslærerne. Der vil fortsat være fokus på fravær for elever, som er en indsats kommunalt.  

- Info om trafikundersøgelse – der kommer en undersøgelse om børns trafikvaner i løbet af 

marts/april måned. 

- Sikker skolevej ved Ditte. Skolebestyrelsen har sammen med borgerforeningen rettet 

henvendelse til forvaltningen vedr. forskellige udfordringer med knallertkørsel omkring skolen samt 

manglende lys. Der er blevet opsat knallert forbudt skilte omkring skolen, bl.a. ved stien. Der 

opsættes ved svømmehallen, når byggeriet er færdigt og der afventes svar på, om vi også kan få i 

skolegården – forvaltningen virker lydhør. Der er blevet lavet belægning i form af nye sten, der 

hvor der trængte. Der er kommet belysning på p-pladsen langs grøn fløj og langs lille Orange og 

der kommer også lys ved tennisbanen.  

Derudover er skolevejen ved Fruens blevet gennemgået af forvaltningen og er vurderet sikker.  

Der er sendt diverse informationer vedr. skolevej og trafik til Formanden – dette lægges ud på 

skolen hjemmeside under nyheder.  

 

 

 

 

Opsamling fra seneste møde 

 

intet 

 

 

Eventuelt 



 

 

Punkt fra Ditte vedr. vild natur og ønske om beplantning på p-plads. Det er ok fra skolens side, så 

længe der ikke inddrages p-pladser. Der skal tages kontakt til forvaltningen, da p-pladsen tilhører 

Horsens Kommune.  

 

Bo har fået en henvendelse fra et hold forældre vedr. skolens politik om, at elever ikke må forlade 

skolen i skoletiden – de ønske, at det drøftes i bestyrelsen. Punktet behandles og vi fastholder, at 

eleverne ikke må forlade skolen i skoletiden, blandt andet begrundet i at skolen har opsyn med 

eleverne hele skoledagen.   

 

Min fortæller at det er godt, at skolen afholder arrangementer for forældre om blandt andet elevers 

brug af mobiltelefoner mm, men undrer sig over, at der ikke er større tilslutning til SSP-

arrangementerne, da det er rigtigt gode tiltag. 

 

Elevrådet taler stadig meget om Bakkeby og har et ønske om at det evt. kunne laves igen.  

 

 

 

Punkter til næste møde 

 

 

 

Godkendelse af referat 

 

 

Referatet godkendes på mødet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


